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Direktorka RFZO: Čekanje na operacije smanjeno s deset na četiri godine, neće biti nestašice lekova 

Kako bi što pre stigli na red, pacijenti na listama čekanja za operacije do 1. septembra su mogli da odluče 

da se operišu u bolnicama van mesta stanovanja. Sanja Radojević Škodrić, direktorka RFZO-a, ističe da su 

otklonjeni mnogi problemi, ažurirane liste i da je sada čekanje na operacije smanjeno s deset na četiri 

godine. Najavljuje da će od 14. septembra u svim porodilištima početi testiranje dece odmah po rođenju 

na SMA. Poručuje i da nestašice lekova neće biti. 

Sanja Radojević Škodrić ukazuje da liste čekanja nisu rak rana samo našeg zdravstva, već postoje u svim 

zemljama. U pitanju je, ističe, samo način na koji mi rešavamo te liste, a kada su u pitanju operacije 

kukova i kolena, to je gorući problem. 

Problem je, objašnjava, nastao najviše tokom kovida, zato što što smo jedna od zemalja kojoj su prioritet 

bili pacijenti koji boluju od tog virusa. 

Tako su, dodaje, druge zemlje koliko-toliko radile ugradnju endoproteza, a kod nas je to gotovo stalo. 

"Drugi razlog je što je 'Banjica' kao referentna zdravstvena ustanova za te operacije u fazi rekonstrukcije. 

Pre mesec dana su završene četiri operacione sale i sada se radi mnogo veći broj operacija", ističe 

direktorka RFZO.  

Treći razlog je, navodi što se za vreme kovida te liste nisu ažurirale. 

Smanjeno vreme čekanja na operacije 

Sada su, ističe otklonili mnoge probleme, ažurirali liste i smanjili vreme čekanja na operacije. 



 
 

"Lista čekanja je sada smanjena sa deset godina na četiri. Do 1. septembra smo pozivali pacijente koji su 

bili na čekanju duže od šest godina. Sada pozivamo pacijente koji čekaju četiri godine. I to je ogroman 

pomak", ističe Radojević Škodrićeva. 

Za sada se, navodi, četvrtina pacijenata koja čeka duže od šest godina izjasnila za operaciju u blizini 

mesta prebivališta i već do sada je operisano njih 210 pacijenata.  

Takođe za 900 pacijenata su završeni  specijalistički pregledi i kontrole i biće operisani do kraja godine, a 

za 450 pacijenata su u toku pripreme za operaciju. 

Za kataraktu, kao i za vantelesnu oplodnju, čak ni sada, za razliku od katarakte gde se poboljšava 

situacija u kapacitetima, nije bilo dovoljno kapaciteta u državnim ustanovama. 

Zato je otpočelo ugovaranje sa privatnim klinikama. "U slučaju operacije kuka i kolena mi imamo 

dovoljno kapaciteta u državnim ustanovama i zato nismo ugovorili sa privatnicima", precizirala je 

Radojević Škodrićeva. 

Počinje testiranje na SMA 

Od 14. septembra deca će u svim porodilištima u Srbiji biti testirana, odmah po rođenju, na SMA.  

Dvogodišnji Lav Teodorović prvi je, kaže, u našoj bolnici primio terapiju - najskuplji lek zolgensmu, 

odlično je podneo terapiju i za sada je dobro. 

"Da li je lek delovao u smislu osnovne bolesti, dakle spinalno-mišićne atrofije, da li je zaustavio bolest i 

koliko je dao pravih efekata, znaće se tek nakon izvesnog vremena", objašnjava direktorka RFZO. 

Pojašnjava da je test na SMA vrlo jednostavan. 

"Uzme se krv iz pete novorođenčeta, stavi se na filter papir koji se šalje u laboratoriju. Za sada će ovo 

testiranje raditi samo jedna laboratorija, to je Centar za humanu genetiku na Biološkom fakultetu, koji 

ima ogromno iskustvo upravo u postavljanju dijagnoza raznih genetskih neuromišićnih bolesti", rekla je 

Radojević Škodrić. 

Poručila i da neće biti nestašice lekova. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Ministarstva zdravlja i odbrane potpisala ugovor o saradnji u oblasti transplantacije organa 

Ministarstva zdravlja i odbrane potpisala su ugovor o saradnji u oblasti transplantacije organa. Ministar 

odbrane Miloš Vučević istakao je da nema važnije stvari od zdravlja svih naših građana, kao i da ugled 

Vojnomedicinske akademije nije ni u opremi, ni u zgradi, nego u ljudima. Ministarka zdravlja Danica 

Grujičić istakla je da se VMA vraća kući. 

Ugovor o sprovođenju i finansiranju poslova od opšteg interesa iz projekta “Uspostavljanje nacionalnog 

programa za presađivanje ljudskih organa u Republici Srbiji” potpisali su ministarka zdravlja Danica 

Grujičić i načelnik VMA, pukovnik prof. dr Miroslav Vukosavljević, saopštilo je Ministarstvo odbrane. 

Ministar odbrane Miloš Vučević, koji je prisustvovao potpisivanju ugovora, istakao je da nema važnije 

stvari od zdravlja svih naših građana. 

"Tako da, ne pravimo nešto što dobija dimenzije koje ne treba da ima. Ovo su normalne stvari, kamo 

sreće da su i ranije postojale. Kamo sreće da su i ranije neki ljudi bili odgovorni i da nisu prekidali neke 

prirodne procese i pravne, i tehničke, i suštinske procese za korist građana naše države. Ponosan sam na 

sve vas gospodo oficiri i lekari, medicinske sestre, medicinski tehničari, sve vas na Vojnomedicinskoj 

akademiji" rekao je Vučević. 

Naglasio je da ugled ove ustanove nije ni u opremi, ni u zgradi, nego u ljudima, jer ljudi daju poverenje i 

garant su poverenja koje Vojnomedicinska akademija ima u celom svom periodu postojanja. 

"Ovo je velika podrška Ministarstva zdravlja, pre svega vama koji ste u Centru za transplantaciju, da će 

vaš dodatni rad ili poseban rad, ne razdvajajući vas od bilo koga drugog, ali razumejući koliko je to 



 
 

složeno i komplikovano, biti uvažen, ispraćen, nagrađen, i svakako vrednovan na pravi način. A vi 

nastavite kao što ste samo ove godine radili, ako se ne varam 20 najsloženijih transplantacija ste obavili. 

To je na ponos, ne samo Vojnomedicinske akademije i Ministarstva odbrane, nego cele države Srbije, da 

ste uspeli u tome", poručio je Vučević. 

Grujičić: VMA se vraća kući 

Obraćajući se zaposlenima na VMA, ministarka zdravlja Danica Grujičić istakla je da se “VMA vraća kući”. 

"Dugo godina je postojala jedna disonatna situacija u kojoj je Vojnomedicinska akademija i pored svog 

ulaganja i u kadrove i u opremu bila izvan zdravstvenog sistema. Ovo je sada uvod u vraćanje 

Vojnomedicinske akademije u zdravstveni sistem. Kako će se to dalje odvijati dogovorićemo se zajedno i 

Ministarstvo odbrane mora zadržati određenu vrstu kontrole, ali ono što je važno Ministarstvo zdravlja 

vas prepoznaje apsolutno kao deo svog sistema", rekla je ministarka Grujičić. 

Naglasila je da će Ministarstvo zdravlja biti na raspolaganju za bilo koju pomoć poput opreme, 

konsultacija i edukacija u inostranstvu. 

"Veoma mi je drago, jer znam koliki ugled u narodu, a i među kolegama uživa Vojnomedicinska 

akademija. Dobrodošli nazad kući" istakla je ministarka zdravlja. 

Potpisivanju ugovora prisustvovali su pomoćnica ministra odbrane za budžet i finansije Katarina Pavičić, 

šefovi kabineta potpredsednika Vlade i ministra odbrane Žarko Mićin i brigadni general Goran 

Momčilović, pukovnik doc. dr Nenad Ratković iz Uprave za vojno zdravstvo, šef kabineta ministarke 

zdravlja dr Dejan Masliković, državni sekretar u Ministarstvu zdravlja dr Vesna Turkulov, posebni 

savetnik u Ministarstvu zdravlja Dušan Davidović i direktorka Uprave za biomedicinu dr Aleksandra 

Vlačić. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Grujičić: Uz "Čuvam te" svaku prijavu nasilja možemo da ispratimo do kraja 

Ministarka zdravlja Danica Grujičić ocenila je da nacionalna platforma za prevenciju nasilja koja uključuje 

decu "Čuvam te" omogućava da se svaka prijava nasilja isprati do kraja i da se pomogne svakom detetu 

koje se nađe u nevolji. Posebno naglašava da ta platforma omogućava prijavu nasilja bez javnog 

odavanja ličnih podataka. 

Danica Grujičić je na okruglom stolu u Palati "Srbija" istakla da posvećenom koordinacijom civilnog i 

državnog sektora na temu prevencije i zaštite dece od nasilja, platforma "Čuvam te" omogućava prijavu 

nasilja bez javnog odavanja ličnih podataka. 

Grujičić: "Čuvam te" pomoć svakom detetu u nevolji 

"Želim da kažem svim građanima da mogu da ostanu potpuno anonimni. Počevši od prve prijave, kada 

prijavljuju neko nasilje, tačno se vidi da li želite ili ne želite da budete anonimni. Ono što je najvažnije 

jeste da dobijate broj po kome možete da pratite šta se desilo sa vašom prijavom", naglasila je 

ministarka. 

Takođe, ukazala je da je posebno važno da je u to povezano oko 190 zdravstvenih ustanova. 

Pomoć svakom detetu u nevolji 

Za sada će, kaže, to biti odgovorni ljudi koji će na osnovu izveštaja lekara popunjavati platformu. 

Platforma "Čuvam te" ima umreženih 2.700 entiteta – sve osnovne i srednje škole, centri za socijalni rad 

i službe socijalne zaštite, policijske stanice, zdravstvene ustanove, nadležne resorne inspekcije, osnovna i 



 
 

viša javna tužilaštva, nacionalni centar za bezbednost dece na internetu i ustanove socijalne zaštite za 

smeštaj dece i omladine. 

Ministarka smatra da je "Čuvam te" projekat koji treba da pomogne svakom detetu koje se nađe u 

nevolji da iz nje što pre i sa što manje traume izađe. 

"Mi želimo i sve ćemo na tom planu učiniti da nikome ne dopustimo da naudi našoj deci. Zato je ovaj 

projekat Vlade Srbije od najveće važnosti za budućnost naše dece", izjavila je Grujičićeva.  

Kako kaže, treba raditi na tome da se svaki oblik nasilja i sve ono što je sumnjivo – prijavi. 

"Bolje je da postoji više negativnih prijava za koje će se ispostaviti da se nije desilo ništa strašno, nego da 

se nešto propusti i da izgubimo mladog čoveka ili devojku zato što je vršeno nasilje nad njima – bilo 

porodično, bilo vršnjačko, a da nismo mogli da im pomognemo", ocenila je Grujičićeva. 

Više od 150.000 obuka, 70.000 registrovanih korisnika 

Prema njenim rečima, u okviru platforme završeno je više od 150.000 obuka o tome kako da se prijavi 

nasilje, a obuku je završio i veliki broj dece. 

"Ja molim i roditelje i nastavnike i drugare i škole, ako primetite da se vaš drugar povlači, ako menja 

ponašanje, ako nije više isti – morate ga pitati šta mu je. On ima pravo da bude i bolestan, ali ima pravo 

da bude i neraspoložen zato što je na neki način ponižen", navela je Grujičić. 

Pomoćnica direktora Kancelarije za informacione tehnologije i elektronsku upravu Biljana Marić rekla je 

da platforma ima dva dela – prvi preventivno-edukativni deo, gde postoje obuke za decu, roditelje i 

nastavnike i drugi – koji se odnosi na prijavu nasilja nad decom. 

"Istakla bih i dodatno tehničko rešenje, a to je mobilna aplikacija 'Čuvam te', koja omogućava deci da na 

samo jedan klik na mobilnom telefonu roditelju ili nekom drugom stigne poruka o lokaciji sa 

koordinatama gde se dete nalazi", navela je Marićeva. 

Na platformi "Čuvam te" trenutno ima oko 70.000 registrovanih korisnika, dodala je. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

"ERIS" VEĆ PUNI ORDINACIJE, A STIŽE I JOŠ JEDAN VIRUS Lekari to zovu "savršena oluja" ili 

TVINDEMIJA: Šta sve treba da znate i šta najbolje štiti 

Polako se bliži početak jeseni, a čini se da će posle toga gotovo preko noći doći i zima koju bi valjalo da 

svi dočekamo spremni, i izbegnemo prenatrpane čekaonice domova zdravlja! Zato je jedino vakcinacija 

protiv sezonskog gripa ključni štit za očuvanje kolektivnog zdravlja koja će pomoći svakome da s 

osmehom dočeka zimu, i u njoj uživa! 

Može li svako da bude zaštićen ove zime 

Iz Instituta Torlak saopštili su da nema mesta panici i strahu da će biti nestašice vakcina protiv sezonskog 

grupe. Navode da imaju kapacitete da proizvedu, skladište i distribuiraju 500.000 doza vakcina protiv 

sezonskog gripa. 

- Plan proizvodnje se usaglašava sa iskazanim potrebama zdravstvenih ustanova koje za sezonu 

2023/2024 iznose samo 19.800 doza - navode iz ovog instituta. 

Iz Instituta za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut" ističu da se tačan broj ljudi zainteresovanih za 

vakcinaciju ne zna jer se ono ne iskazuje unapred, a jedino je moguće vakcinaciju dogovoriti sa izabranim 

lekarom u Domovima zdravlja. 

Prethodne godine prve doze vakcina protiv gripa stigle su u zavode za javno zdravlje krajem septembra, 

te je imunizacija počela već početkom oktobra. Iz Batuta su za "Blic" potvrdili da je vakcinacija planirana 

za početak oktobra meseca. 



 
 

- Srbija je ove godine nabavila 364.500 doza vakcina protiv sezonskog gripa. Iz uvoza stiže 344.700 doza 

vakcina holandske kompanije Abot i 19.800 doza Torlakovih vakcina. Reč je o četvorovalentnim i 

trovalentnim vakcinama - rekli su za "Blic" iz Instituta za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut". 

Iz Batuta poručuju da vakcine imaju različitu efikasnost prema uzrasnim kategorijama, ali da se kod 

vakcinisanih u slučaju obolevanja razvija blaža klinička slika i smanjuje mogućnost komplikacija. 

Kome se i kada savetuje vakcinacija 

Kako navode u Gradskom zavodu za javno zdravlje vakcinu protiv sezonskog gripa obavezno bi trebalo 

da prime osobe starije od 65 godina, hronični bolesnici, sa neurološkim i metaboličkim poremećajima, 

malignim oboljenjima, imunodeficijencijom, zatim trudnice i svi zdravstveni radnici. 

Lekari i epidemiolozi ističu da je vreme neophodno za sticanje imuniteta kreće se od dve, do tri nedelje 

nakon davanja vakcine, a trajanje imuniteta varira između šest i 12 meseci. 

- Najbolje je vakcinisati se protiv gripa oko mesec dana pre nego što se uobičajeno pojavljuje virus gripa 

u cirkulaciji. U Beogradu se virus najčešće otkriva u decembru ili januaru, a svoju maksimalnu aktivnost 

ispoljava u februaru ili martu. Najoptimalniji period kada treba da se vakcinišemo je oktobar, novembar i 

prva polovina decembra - navode u ovom Zavodu. 

Moguće i preklapanje gripa i kovida 

Uprkos tome što je Svetska zdravstvena organizacija proglasila kraj pandemije korona virusa, o 

vakcinaciji protiv ovog virusa, nakon pojave novih invazivnijih sojeva, sada se ponovo govori! 

Primanje cepiva protiv gripa, ali i protiv kovida savetuje se kako bi se izbegla takozvana "savršena oluja" 

ili "tvindemija". U pitanju je izraz američkih stručnjaka koja označava sudar gripa i kovida. 

Lekari podsećaju da svi koji su se vakcinisali protiv gripa imaju manje šanse da se zaraze korona virusom i 

kod njih se ređe pojavljuju komplikacije. 

Srbija zaostaje za vakcinama 

Iako su još uvek prisutni sojevi kovida "Kraken" i "Eris", omikron je dobio još jednu podvarijantu, 

nazvanu "Pirola". Ovaj soj je Svetska zdravstvena organizacija (SZO) označila kao "varijantu pod 

nadzorom", što znači da je u svim zemljama pod nadzorom 

Prema poslednjim informacijama, kako za "Blic" kaže Nebojša Bohucki epidemiolog, nema podataka da 

"Pirola" dovodi do teže kliničke slike, da raste broj hospitalizovanih ili broj umrlih. 

- "Pirola" ima 36 mutacija u odnosu na "Kraken" znači da smo opet zakasnili sa vakcinom, ali to je viđeno 

i uvek se to dešava. Nauka napravi vakcinu, ali virus ne miruje i menja se. U Srbiji imamo bivalentnu 

vakcinu na osnovu podvarijante omikrona BA 4 i BA 5. Svako ko želi da se busterizuje i uzme dodatnu 

dozu može da uzme tu vakcinu, a "Pirola" je BA.2.86., očigledno da su drugi brojevi i u samoj oznaci. 



 
 

Preporuka je da se radi busterizacija sa onim što imamo, a još bolje će biti ako i kod nas dođe vakcina 

protiv "Krakena" - objašnjava za "Blic" Bohucki. 

Epidemiolog ističe da je moguće da se vrati trend nošenja maski, jer je to univerzalno sredstvo 

prevencije i kada ima vakcine i kada je nema. Međutim, kaže on, da li ćemo ih zaista nositi ponovo to ne 

može da se zna sa sigurnošću, iako iz sveta dolaze informacije i izjave da su one izvesne. 

Svaki novi soj kovida donosi promene 

Poznati srpski epidemiolog Branislav Tiodorović kaže da nema mesta panici zbog pojave novog soja 

korone. 

On ističe da pojavljivanje novog soja kovida nije ništa neočekivano, jer je virus sposoban da mutira, te da 

ćemo i ubuduće svedočiti novim mutacijama. Napominje da je dobro to što virus uz svaku mutaciju gubi 

potencijal da ostavi teže posledice na osobe koje su inficirane. 

Ipak, Tiodorović upozorava da nove mutacije ne bi trebalo posmatrati olako, i ne voditi računa jer je 

većina ljudi u neposrednoj opasnosti, posebno stariji i hronični bolesnici. 

 

 

U Srbiji vakcinisano 26.000 dečaka i devojčica protiv HPV virusa 

BEOGRAD - Prema podacima Instituta za javno zdravlje Srbije "Dr Milan Jovanovic Batut" do sada je 

vakcinu protiv humanog papiloma virusa (HPV) primilo 26.000 dečaka i devojčica rečeno je na današnjoj 

konferenciji "Godinu dana HPV imunizacije u Srbiji" i istaknuto da mora da se radi na podizanju svesti o 

značaju vakcinacije. video icon 



 
 

Direktorka Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje (RFZO) Sanja Radojević Škodrić navela je da su 

vakcine protiv HPV virusa, koje su omogućene u Srbiji od juna 2022. godine, jedna od najvažnijih stvari 

koje su se dogodile u zdravstvenom sistemu naše zemlje, jer je reč o prvoj preporučenoj vakcini koja je 

uvedena o trošku države. 

"Država je napravila nekoliko ogromnih koraka - to je i prvi inovativni lek uveden na listu lekova kao 

prevencija. Uveli smo o trošku države devetovalentnu vakcinu dok neke države jos uvek koriste 

četvorovalentnu vakcinu. O trošku države imaju pravo da se imunizuju i dečaci i devojčice, a u mnogim 

država imaju pravo samo devojčice", rekla je Radojević Škodrić. 

Dodala je da je do sada u Srbiji u uzrastu od 9 do 19 godina vakcinisano 20.000 devojčica protiv HPV 

virusa, a dečaka 6.000 i da je napravljen pomak, ali da mora da se intenzivira imunizacija. 

"Ne možemo da kažemo da smo zadovoljni ovakvim opsegom imunizacije i mislim da treba da nastavimo 

da intenziviramo imunizaciju i da ona bude ujednačenija po celoj Srbiji. Kada se pogledaju podaci, samo 

veći gradovi kao što su Beograd, Novi Sad, Kragujevac imaju adekvatnu imunizaciju, dok su u ostalim 

krajevima jako loši rezultati", rekla je ona. 

Ministarka prosvete Slavica Đukić Dejanović ukazala je na to da je rak grlića materice jedan od veoma 

ozbiljnih javno-zdravstvenih problema i podsetila da se u Srbiji svake godine otkrije 1.000 novoobolelih, 

dok u regionu istočne Evrope i centralne Azije više od 38.000. 

Đukić Dejanović je istakla značaj bolje informisanosti i rušenja predrasuda koje roditelji ili adolescenti 

imaju u pogledu vakcinacije protiv HPV virusa. 

"Od samog početka nacionalne javnozdravstvene kampanje Ministarstvo prosvete i škole rado daju svoj 

doprinos i podršku promotivnim i informativnim aktivnostima i dijalogu između različitih aktera da bi se 

razumelo zbog čega je HPV vakcinacija važna. Ove aktivnosti postaju deo naših nastojanja da kod dece 

podstičemo zdrave životne stilove i promovišemo zdravstvenu pismenost", rekla je ona. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek naveo je da se protiv virusnih infekcija za sada 

jedino možemo boriti imunizacijom, odnosno prevencijom bolesti i da je naša zemlja na tom polju 

napravila veliki pomak. 

"Kao što znate država ulaže novac u kontinuirano unapređenje zdravstvenog sistema, poslednjih 

nekoliko godina uloženo je više od milijardu eura kada su investicioni kapitalni projekti u pitanju, 

kadrovi, a od prošle godine obezbeđena je i besplatna vakcinacija protiv HP virusa za starosnu grupu od 

9 do 19 godina", rekao je on. 

Dodao je da se država se potrudila da nabavi najsavremeniju vakcinu i naveo da problem sa niskom 

stopom vakcinacije može da se prevaziđe, jer su neke svetske studije pokazale da je bezbedna vakcina i 

da čak u 90 odsto slučajeva sprečava pretkancerogena i kancerogena stanja. 



 
 

"Nadam se da ćemo sledeće godine moći da se pohvalimo mnogo boljim rezultatima, ali ne treba da 

budemo nezadovoljni, jer smo za prvih godinu dana napravili prvu stepenicu i počeli ozbiljno da se 

bavimo prevencijom raka grlića materice", rekao je on. 

 

 

Institut za transfuziju krvi: rezerve krvi jednodnevne, nedostaju sve krvne grupe 

Institut za transfuziju krvi Srbije upozorio je danas da su rezerve krvi ii dalje jednodnevne i da nedostaju 

sve krvne grupe, a posebno A i nulta krvna grupa i pozitivna i negativna. 

„Minimalna količina krvi na nedeljnom nivou da bi zdravstvene institucije mogle normalno da 

funkcionišu i zbrinu sve pacijente je 1.500 jedinica. Optimalno bi bilo da taj broj bude 2.000. Međutim, 

tokom letnjih meseci, kao i u drugim zemljama u svetu taj broj bude manji. On se kretao između 1200-

1300 jedinica krvi i to je dovelo do pada rezervi”, rekla je za Tanjug Ivana Rodić iz Instituta za transfuziju 

krvi. 

Ona je podsetila da se rezerve krvi već mesec dana održavaju na jednodnevnom nivou. 

„Ono što je dobro, dnevni priliv krvi je bio dovoljan da mogu da budu zbrinuti svi pacijenti i da nije bilo 

odlaganja operacija. Septembar je trenutak da se veći broj naših građana odazove i da te jednodnevne 

rezerve podignemo na minimalne trodnevne ili optimalne – petodnevne”, rekla je Rodić. 

Ona je precizirala da nedostaju sve krvne grupe. 

„Posebno bih istakla A i O krvnu grupu i pozitivnu i negativnu, a u ovom trenutku problem je i sa B 

negativnom”, rekla je Rodić. 

Ona je ponovo uputila poziv svim dobrovoljnim davaocima dođu u Institut, koji se nalazi na adresi Svetog 

Save 39, i da daju krv radnim danom od 7 do 19 i subotom od 8 do 15 časova. 

„Akcije će biti organizovane i na terenu, to možete pratiti na našem sajtu”, rekla je Rodić. 


